

CONFERENCE OF THE SCANDINAVIAN RECTORS CONFERENCE DES RECTEURS SCANDINAVES

Frederiksholms Kanal 26
1220 Kobenhavn K. (Denmark) 1948
Tel: (33) 92-53-00
Fax: (33) 92-50-70
Telex: 16243
Secretariat: Danish Rectors' Conference
Secretary-General: Ellen Hansen

In 1948 the Rector of the University of Copenhagen invited the rectors of the Scandinavian (Norwegian, Swedish, Danish and Finish) universities to a meeting in Copenhagen to discuss questions of common interest and in particular, the possibility of extending Scandinavian co-operation in matters concerning the universities. The initiative thus taken by the University of Copenhagen met with great interest, and it was decided to continue holding the meetings. In 1972, a meeting of the rectors of the Scandinavian universities was held in Uppsala, Sweden. Only as from 1981 have there been regular meetings. The co-operation of the rectors of the Scandinavian universities has thus been provided with a more fixed framework. In

addition, the Conference of the Scandinavian Rectors has contact with the University in Iceland as well as with the Academy of the Faroe Islands.

En 1948, le Recteur de l'Université de Copenhague a invité les recteurs des universités scandinaves (norvégiennes, suédoises, danoises et finlandaises) à se réunir à Copenhague afin de débattre des questions d'intérêt commun et, en particulier, de la possibilité d'élargir la coopération scandinave en matière universitaire. L'initiative de l'Université de Copenhague fut accueillie avec un vif intérêt et il fut décidé de continuer à tenir de semblables réunions. En 1972, une réunion de recteurs scandinaves s'est tenue à Uppsala, Suède. C'est seulement depuis 1981 que sont organisées des réunions périodiques. La co-opération des recteurs scandinaves se déroule ainsi dans le cadre d'une structure mieux définie. En outre, la Conférence des recteurs scandinaves a des contacts avec l'Université islandaise et avec l'Académie des Iles Féroé.